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Innledning 
 

Alle kommuner og fylkeskommuner skal etter kommuneloven § 5-12 opprette råd for 

personer med funksjonsnedsettelse. 

 

Råd for personer med funksjonsnedsettelse er rådgivende medvirkningsorganer i kommuner 

og fylkeskommuner. Hver kommune og hver fylkeskommune skal ha råd for personer med 

funksjonsnedsettelse, og dette kravet følger av kommuneloven § 5-12. 

 

Alle saker som gjelder personer med funksjonsnedsettelse, skal forelegges for rådet for 

personer med funksjonsnedsettelse. Rådet kan også ta opp saker på eget initiativ. 

 

Formålet med rådet er å bidra til å sikre en bred, åpen og tilgjengelig medvirkning i saker 

som gjelder personer med funksjonsnedsettelse. 

 

Det er kommunestyret i kommunene og fylkestinget i fylkeskommunene som selv velger 

rådet. Organisasjoner som representerer personer med funksjonsnedsettelse, har rett til å 

fremme forslag om medlemmer til det rådet som representerer deres interesser.  

 

Rådene skal hvert år utarbeide hver sin årsmelding som skal legges frem for kommunestyret 

eller fylkestinget. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Sammensetning av råd for mennesker med nedsatt 

funksjonsevne 2019- 2023  
 

Rådet har 6 medlemmer og varamedlemmer.  

 

Rådet ble innstilt fra valgnemnda til kommunestyret. Valgnemnd tok kontakt med ev. 

innsendte forslag fra brukerorganisasjonene og spurte potensielle medlemmer om 

deltakelse i rådet. Kommunestyret valgte representanter til råd for mennesker med nedsatt 

funksjonsevne i møte 12.12.2019. 

 

Rådet er sammensatt av enkelte politikere og representanter fra forskjellige 

brukerorganisasjoner som representerer følgende hovedgrupper: synshemmede, 

bevegelseshemmede, hørselshemmede og utviklingshemmede.  

 

Alle medlemmene i rådet har som oppgave å arbeide for alle grupper med nedsatt 

funksjonsevne i kommunen. 

Følgende representanter ble valgt til å sitte i råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne 

for perioden 2019-2023: 

 

Rolle Fast medlem Personlig vara 
 

Leder Anne Jorunn Vågen Kari Nergård 
 

Nestleder Heidi Anita Tornes Audny Langnes 
 

 Liv Kari Sandblost Ingrid Naas Rødseth 
 

 Ole Helge Nerland Anton Vågen 
 

 Ronny Svenøy Ola Kallmyr 
 

 Kai Corneliussen 
 

Ole Arne Sætervik  
 

 

 

 

 

 

 



Mandat og reglement for rådets arbeid 
 

I politisk reglement er det vedtatt følgende for rådet:  
 

REGLEMENT FOR RÅD FOR MENNESKER MED NEDSATT FUNKSJONSEVNE 

VALG OG SAMMENSETNING 

a) Rådet har 6 faste medlemmer og personlig varamedlemmer. Medlemmene skal være 
representanter fra mennesker med nedsatt funksjonsevne sine organisasjoner, og blir 
oppnevnt etter forslag fra disse. Mennesker med nedsatt funksjonsevne sine representanter 
skal velges mellom disse seks hovedgrupperingene: 

    - Bevegelseshemmede 

    - Hørselshemmede 

    - Synshemmede 

    - Psykisk helsevern 

    - Skjult funksjonshemminger 

    - Utviklingshemmede 

b) Leder/nestleder blir oppnevnt av kommunestyret. 

c) Rådet si funksjonstid følger den kommunale valgperioden 

d) De enkelte kommunale enhet har tale- og forslagsrett i rådet når det er saker innfor deres 
arbeidsfelt. 
 

FORMÅL 

a) Rådet for funksjonshemmede skal arbeide etter prinsippet om full deltakelse og likestilling 
for funksjonshemmede i samfunnet. 

b) Rådet skal være et samarbeids- og rådgivende organ for kommunen i saker som gjelder 
funksjonshemmede sine behov og interesser. Rådet ligger utenfor den kommunale 
nemndstrukturen. 
 

MØTE 

a) Leder bestemmer møte etter vurdering av behov. 

b) Rådet kan gjøre vedtak når minst to tredeler av representantene er tilstede. 

c) Sekretær skal se til at sakene er ferdig saksbehandlet fra ulike instanser, ansvar for 



innkalling og protokoll/møtebok og tilrettelegging av møterom. 

d) Protokoll blir sendt ut til medlemmer/ varamedlemmer, ledere og utvalg i helse- sosial og 
omsorg og evt. andre aktuelle parter. 

e) Sekretariatet skal holde rådet underrettet om saker innen hele det kommunale feltet som 
kan ha interesse. Saker av betydning for rådet, skal sendes i tide til uttalelse før sakene går til 
behandling i politiske organer. 
 

ARBEIDSOPPGAVER 

Råd for funksjonshemmede tas med på råd i kommunens saker jfr. anbefalinger i lovverk og 

aktuelle veiledere. Involveringen må skje på tidligst mulig tidspunkt. I tillegg skal rådet holde 

seg løpende orientert om aktuelle saker for funksjonshemmede som er under arbeid i 

kommunen. De kommunale enhetene samarbeider med rådet om saker som de har, eller 

skal ha til behandling, og som er av interesse for funksjonshemmede. 
 

ÅRSMELDING 

Rådet utarbeider hvert år en melding om virksomheten sin til kommunestyret innen 01.02 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Møter og saker i 2020 
 

 

Antall møter 

 

Rådet har hatt 7 møter i 2020.  

Det er mulig å klikke på møtedatoene under for å se sakspapirene.  
 

Dato       Klokkeslett                     Møtested  

08.12.2020 13.30 Hustadvika rådhus 

06.11.2020 13.00 Hustadvika rådhus 

27.10.2020 14.30 Formannskapssalen 

30.09.2020 14.30 Familiens hus 

20.08.2020 14.00 Hustadvika rådhus 

04.06.2020 14.30 Hustadvika rådhus 

23.04.2020   

 

Saker som har vært oppe til behandling i 2020:  

 

Saker til behandling:  

• Rådet har hatt 28 politiske saker oppe til behandling. 

• Rådet har hatt 3 referatsaker.  

 

Politiske saker:  

• Møteplan 2020 - Rådet for mennesker med nedsatt funksjonsevne 

• Høringsinnspill - Kommuneplanens samfunnsdel 

• Oversikt over helsetilstanden i Hustadvika kommune - ønske om innspill fra rådene 

• Ønske om innspill fra rådet om oppbygging og organisering av fremtidens helse og 

omsorgstjenester for Hustadvika kommune 

• Hallsak - Ønske om innspill fra rådet 

• Haukås skole - innspill fra rådet 

• Prosjekt Eide scene - Innspill fra rådet 

• Prosjekt Familiens hus - Innspill fra rådet 

• Kartlegging av rammevilkåra for Rådet for personar med nedsett funksjonsevne 

https://aspephpub.public.cloudservices.no/Hustadvika/Dmb/DmbMeetingDetail?meetingId=131
https://aspephpub.public.cloudservices.no/Hustadvika/Dmb/DmbMeetingDetail?meetingId=134
https://aspephpub.public.cloudservices.no/Hustadvika/Dmb/DmbMeetingDetail?meetingId=130
https://aspephpub.public.cloudservices.no/Hustadvika/Dmb/DmbMeetingDetail?meetingId=127
https://aspephpub.public.cloudservices.no/Hustadvika/Dmb/DmbMeetingDetail?meetingId=116
https://aspephpub.public.cloudservices.no/Hustadvika/Dmb/DmbMeetingDetail?meetingId=108
https://aspephpub.public.cloudservices.no/Hustadvika/Dmb/DmbMeetingDetail?meetingId=91
https://aspephpub.public.cloudservices.no/Hustadvika/DmbHandling/Details/334?sourceDatabase=
https://aspephpub.public.cloudservices.no/Hustadvika/DmbHandling/Details/489?sourceDatabase=
https://aspephpub.public.cloudservices.no/Hustadvika/DmbHandling/Details/480?sourceDatabase=
https://aspephpub.public.cloudservices.no/Hustadvika/DmbHandling/Details/534?sourceDatabase=
https://aspephpub.public.cloudservices.no/Hustadvika/DmbHandling/Details/534?sourceDatabase=
https://aspephpub.public.cloudservices.no/Hustadvika/DmbHandling/Details/524?sourceDatabase=
https://aspephpub.public.cloudservices.no/Hustadvika/DmbHandling/Details/666?sourceDatabase=
https://aspephpub.public.cloudservices.no/Hustadvika/DmbHandling/Details/664?sourceDatabase=
https://aspephpub.public.cloudservices.no/Hustadvika/DmbHandling/Details/665?sourceDatabase=
https://aspephpub.public.cloudservices.no/Hustadvika/DmbHandling/Details/663?sourceDatabase=


• Høring - Budsjett 2021 - økonomiplan 2021 - 2024 - Råd for mennesker med nedsatt 

funksjonsevne 

• Bestillingstransport - Fram Flexx 

• CRPD - fra konvensjon til praksis 

 

 

Referatsaker: 

• Deltakelse i prosjekt Min diabetes type 2 

• Statusrapport på vedtak i sak PS 2/2020 - Oppfølging av vedtatt budsjett 2020 og 

økonomiplan for 2020 til 2023 for helse og velferdsområdet 

• Orientering om brukermedvirkning 

 

 

Saker under eventuelt / eget initiativ: 

• Prosjekt brukermedvirkning 

• Tilgjengelighet på kommunale kontor på 2. etasje – brannstasjon Elnesvågen  

• Ivaretakelse av rettsikkerhet for mennesker med nedsatt funksjonsevne under Covid-

19-pandemien.  

• Midler fra regjering for å styrke avlastning og habilitering i kommunene – 

etterspørsel om bruk av midlene.  

• Informasjon – synliggjøring av rådet, rådets arbeid og funksjon.  

 

 

Orienteringer  

• Introduksjon kommunedirektør Per Sverre Ersvik  

• Orientering om Koronasituasjon i Hustadvika kommune i forhold til personer med 

nedsatt funksjonsevne.  

• Presentasjonsrunde av medlemmene i rådet 

• Orientering om planforslaget til: kommuneplanens samfunnsdel ved 

kommuneplanlegger Linn E. Myrstad  

• Orientering om Sylte skole ved prosjektleder Kim Atle Kvalvåg.  

• Folkehelsekoordinator Ellen M. Krakeli orienterte om sak: "Oversikt over 

helsetilstanden Hustadvika kommune - ønske om innspill fra rådene". 

• Orientering om Haukås skole ved prosjektleder Kim Atle Kvalvåg.  

• Orientering om oppstart kulturplan Hustadvika kommune ved enhetsleder kultur 

Hanne Brakstad.  

• Orientering om BPA-ordningen ved saksbehandlere for Forvaltningskontoret Hilde M. 

Male og Aina E. Haukås. 

https://aspephpub.public.cloudservices.no/Hustadvika/DmbHandling/Details/743?sourceDatabase=
https://aspephpub.public.cloudservices.no/Hustadvika/DmbHandling/Details/743?sourceDatabase=
https://aspephpub.public.cloudservices.no/Hustadvika/DmbHandling/Details/744?sourceDatabase=
https://aspephpub.public.cloudservices.no/Hustadvika/DmbHandling/Details/745?sourceDatabase=
https://aspephpub.public.cloudservices.no/Hustadvika/DmbHandling/Details/339?sourceDatabase=
https://aspephpub.public.cloudservices.no/Hustadvika/DmbHandling/Details/335?sourceDatabase=
https://aspephpub.public.cloudservices.no/Hustadvika/DmbHandling/Details/335?sourceDatabase=
https://aspephpub.public.cloudservices.no/Hustadvika/DmbHandling/Details/340?sourceDatabase=


• Orientering om BPA (Brukerstyrt personlig assistanse) fra et brukerperspektiv ved 

Åslaug Rødberg.  

• Orientering om rettssikkerhet for mennesker med nedsatt funksjonsevne, og 

kommunens håndtering av tjenestene under koronapandemien ved rådgiver 

Karianne Naas Vestavik. 

• Økonomisjef Ole Rødal orienterte rådet om budsjett 2021 og økonomiplan 2021-

2024. 

 

 

 

Høringsuttalelser fra rådet  
Rådet har fått mulighet og gitt høringsuttalelser eller innspill/tilbakemeldinger til følgende 

utenom de nevnt under politiske saker:  

• Høring: Forskrift om salgs-, skjenke- og serveringsbevilling i Hustadvika kommune 

• Uteservering Gremito 

• Vurdering av TT ordningen i Møre og Romsdal 

• Uttale tegninger Sylte skole 

• Evaluering av diskrimineringslovgivningen  

• Henvendelse fra Bufdir - Spørsmål til de kommunale rådene vedrørende covid-19 

 

 

Deltakelse på kurs, konferanser eller 

arbeidsgrupper m.m: 
 

• Leder av rådet, Anne Jorunn Vågen deltok i møte for kommunale råd i Ålesund i 

februar i regi av fylkesrådet. 

• Webinar: CRPD - Fra konvensjon til praksis 

 

 

 

 



Vurdering av rådet for personer med nedsatt 

funksjonsevnes påvirkningskraft 
 
Det fremgår av årsmeldingen at rådet i året som har gått har hatt 28 politiske saker til 

behandling, samt 3 referatsaker. Rådet har også på eget initiativ tatt opp saker og har hatt 

mange orienteringer om saker som angår vår gruppe. Dette viser en positiv utvikling for det 

arbeidet rådet gjør, men rådet ønsker å komme inn i sakene på et tidligere tidspunkt. Helst 

før sakene skal opp til politisk behandling.   

 

Etter webinaret om CRPD (FN-konvensjonen) har rådet fått nyttig kunnskap. Dette gir 

trygghet i hvordan rådet på best mulig måte kan være et rådgivende organ for kommunen – 

rådet skal passe på, tilby kunnskap og sørge for at CRPD brukes som rammeverk for 

kommunens arbeid. Videre skal rådet sikre likeverdig behandling uavhengig av 

bosted.  Rådet har pr. i dag liten påvirkningskraft inn mot det politiske miljøet. 

 

 

Planer for videre arbeid og fokusområder i rådet 
 

Rådet ønsker å arbeide for at mennesker med nedsatt funksjonsevne skal bli synliggjort i 

kommunale styringsdokumenter, f.eks. i kommunens budsjetter og gjennom kommunale 

planer. Helt konkret – Hvordan ønsker Hustadvika kommune å styrke arbeidet for 

mennesker med nedsatt funksjonsevne? 

 

Fokusområder: Bolig og midler til tilpasning av egen bolig, samt bedre samordning på alle 

nivåer. Her har rådet i sitt høringssvar til budsjettet foreslått å opprette en egen stilling som 

pårørendeveileder.  

 

 

 

 

 

 


